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Mødereferat: LUU Stenhugger 
 
 

Dato 16. december 2022 Tid: 10:00 – 14:30 

Sted Learnmark Tech, Vejlevej 150, 8700 Horsens – Lokale 230 

Mødeleder Henrik Vang Olsen 

Deltagere Henrik Vang Olsen, Anders Schannong, Peter Michael Jensen, Keld Skovly, Kim Aagaard, 

Henrik Lynggaard Christiansen, Kenn Dyrbye, Kim Clausen (ved punktet skolehjem) 

Afbud Gert Skov Rasmussen, Peter Hjortdal Andersen, Thomas Johansson, Christian Staffeldt 

Referent Carina Würtz Rolskov 

Dagsorden 

1. Godkendelse af referat 
2. Fælles AUB  

- status 
3. Efteruddannelse 
4. Trepartsaftalen  

- status 
- budget og regnskab  

5. Trepartsaftalen ny ansøgning 
- vi har fået godkendt ansøgning for 2023-24 

- gennemgang og planlægning 
6. Ny bekendtgørelse 

- grøn omstilling og bæredygtighed skal ind i uddannelsen. Forslag til målpinde skal 
udarbejdes. 

- øvrige forslag 
7. Euro Skills 2025 i Herning 

- det er afklaret at vi som værtsland bestemmer hvilken sten som opgaven udføres i  

- endelig beslutning om vi skal forsøge at skaffe de nødvendige midler  
8. DK Skills Fredericia 2023 
9. Digital logbog 
10. Faste svendeprøver 
11. Grundforløbsprøven 
12. Stenteknikker 

13. Nyt fra faget 
14. Nyt fra skolen 
15. Kalender for 2023 

- Luu møder 
- bedømmelser af elever 

16. Skolehjem 

 

 
Ad 1) 
Velkommen til Anders Schannong, som er ny mand i udvalget. Anders Schannong erstatter Jan Hemmsen i 
udvalget.  
Carina Rolskov sørger for at opdatere skolens hjemmeside med medlemmer og titler.  
 
Henrik Vang Olsen fulgte op på svendeprøvetegningerne, som Jan Hemmsen skulle kigge på i samarbejde 

med Keld Skovly.  
 
Referat godkendt uden bemærkninger.  
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Ad 2) 

Henrik Lynggaard Christiansen orienterede om, at der er gang i det fælles AUB-projekt for hele byggeri ved 
Learnmark. Projektet løber frem til 31.12.2023. 
Projektet skal hjælpe de sidste 20 procent af grundforløbseleverne uden en uddannelsesaftale med en 
særlig støtte til at finde en læreplads.  
Alle elever på grundforløb 2 ved stenhuggeruddannelsen har en læreplads og der er derfor ingen elever, 
som har brug for særlig støtte ved dette grundforløb. Kim Aagaard har dog været med at opnå læreplads 
til en af eleverne.  

En virksomhed er blevet godkendt til lærlinge via projektet.  
 
Udvalget pointerede vigtigheden af at virksomhederne søger efter lærlinge via lærepladsen.dk. 
 
Henrik Vang Olsen opfordrede til at markedsføre uddannelsen via filmene om uddannelsen, som tidligere er 
lavet. Henrik Lynggaard Christiansen supplerede med at Learnmark fremover kommer på TikTok.  

Peter Michael Jensen orienterede om, at Stenhuggerlauget har hensat midler til at lave små film, som 

virksomheder kan bruge til at rekruttere lærlinge.  
 
 
Ad 3) 
Henrik Vang Olsen og Peter Michael Jensen følger op på gennemførelse af kurser, som tidligere er blevet 
drøftet på udvalgsmøderne.  

Keld Skovly supplerede med, at der også stadig er interesse for skriftkurser (digitalt). Peter Hjortdal 
Andersen kontakter Keld Skovly for at følge op på mulighederne. 
 
 
Ad 4) 
Det igangværende projekt med besøg på tre andre erhvervsskoler udløber 30.12.2022. 
NeXT har været besøgt to gange og Hillerød Erhvervsskole har været besøgt én gang.  

Kenn Dyrbye vurderer, at potentialet i Hillerød er stort, da der er flere virksomheder i området. Der er 
skabt en god kontakt, som kan bruges fremadrettet.  
Kim Aagaard vil meget gerne være behjælpelig med at guide og følge op på de elever, som viser interesse.  
 

Budget (som også bliver endelig resultat) blev fremvist. 
Projektmidlerne er blevet brugt som forventet.  
 

 
Ad 5) 
Der er ansøgt og bevilliget midler til trepartsprojektet ”Stenhugger/stentekniker i hele landet – forbedring 
af geografisk mobilitet”.  
Projektet har til formål at understøtte lærlinge, som skal skifte landsdel i forbindelse med sit lærested. 
Dette gælder både støtte i virksomheden, flytning og det sociale miljø udenfor arbejdstiden.  

Ovenstående bliver supplereret med besøg på erhvervsskoler ligesom i det foregående trepartsprojekt. 
Disse besøg skal være på GF1. Hillerød besøges i foråret og NeXT i efteråret. Kenn Dyrbye sørger for at 
booke disse aftaler.   
 
Projektperioden er 01.01.2023 – 31.08.2024. 
Det bevilligede beløb er 179.800 kr.  
 

Første step i projektet er at få sat gang i informationsmaterialet. Henrik Lynggaard Christiansen tager fat i 

skolens markedsføringsafdeling.  
 
Ansøgning og budget sendes med som bilag til referatet.  
 
 
Ad 6) 

Henrik Vang Olsen orienterede om, at der er kommet en udmelding fra Byggeriets Uddannelser, om at 
Byggeriets Uddannelser i 2023 vil lave et tjek af samtlige uddannelser. Uddannelserne skal tjekkes for grøn 
omstilling og bæredygtighed, som skal ind i uddannelserne.  
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Peter Michael Jensen og Henrik Vang Olsen er inviteret til møde i det faglige fællesudvalg den 18. januar 
2023 omkring den grønne omstilling og bæredygtighed i stenhuggeruddannelsen. Udvalgets forslag til at 

integrere grøn omstilling og bæredygtighed i uddannelsen: 
 

• Genanvendelse af sten  
• Genanvendelse af vand 
• Affaldssortering 
• Recirkulering af varme 

 

Mange af de bæredygtige tiltag bruges allerede den dag i dag, så det handler også om at få det noteret 
ned på skrift.  
 
  
Ad 7) 
Henrik Vang Olsen orienterede om EuroSkills. 

Alderskravet for deltagerne er, at de max må være 25 år i konkurrenceåret. Dette gør at stenhuggerfaget 

har tre elever, som opfylder kravet på nuværende tidspunkt - alle i granitlære. 
Som værtsland må Danmark afgøre hvilket materiale, som der skal hugges i.  
10 lande forventes at deltage.  
  
Fagsponsorkonsulent: Theis Carlsen, Byggeriets Uddannelser 
Workshopmanager: Kai Andersen, Dia-Tool 

Workshopmanagerassistent: Endnu ikke udpeget.  
 
Når et land deltager, skal der også stilles med en dommer. Her er Stig Andersen valgt.  
 
For at have en deltager, skal der bruges ca. 250.000,00 kr.  
Selve standen – med konkurrence – løber op i ca. 400.000,00 kr. 
Udvalgets opgave er at finde de ca. 250.000,00 kr. samt være behjælpelig med at finde sponsorer.  

 
Henrik Vang Olsen foreslår at ansøge fonde om støttemidler.  
 
Den 1. august 2024 skal der være fundet 250.000,00 kr., hvis uddannelsen deltager.  

 
Kenn Dyrbye kontakter den mulige deltagerkandidat, for at høre om vedkommende er interesseret i at  
være deltager.  

Det videre arbejde afhænger af om der er en deltager til konkurrencen.  
 
 
Ad 8) 
Stenhuggeruddannelsen deltager ved Skills som demonstrationsfag.  
Det er håbet at Stenhuggerlauget vil sponsere med 10.000 kr. og 3F vil sponsere med 10.000 kr.  

Dia-Tool har sponsoreret med 7.500 kr.  
Budget for standen blev fremvist på mødet.  
Kenn og to lærlinge deltager på standen (Lasse og Alma). Der kommer ingen fra 3F på standen.  
Hvad der skal laves på standen, er ikke endelig klarlagt. 
Der er lavet nye roll-up-bannere for stenhugger og stentekniker, da Learnmark har fået nyt logo.  
 
Ad 9) 

Henrik Vang Olsen har været i dialog med Fællesudvalgets bestyrelse omkring den digitale logbog. 

Logbogen fungerer ikke i sin nuværende form.  
Der bliver nu lavet tre udgaver af den digitale logbog, så det svarer til virkeligheden. Der bliver en digital 
logbog for  

• Granitstenhugger 
• Sandstensstenhugger 
• Stentekniker 

Henrik Vang Olsen sender opdateringerne til logbøgerne til det faglige udvalg.  
 
Man får adgang til lærlingenes logbøger ved at fremsende følgende informationer til Thomas Christensen, 
fra Byggeriets Uddannelser, tc@bygud,dk 
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• Fulde navn 
• E-mail 

• Skole  
• Fag (granit, sandsten eller stentekniker) 

 
 
Ad 10) 
Peter Michael Jensen og Henrik Vang Olsen har lavet fire tegningsforslag til faste svendeprøver til 
sandsten.  

 
Prøver og prøvesten skal drøftes på næste møde vedr. H3-opgave (valg af stentype). 
 
 
Ad 11) 
Der har været drøftelser om grundforløbsprøven skal justeres.  

Kenn Dyrbye forespurgte på om målene kan ændres, for at udnytte stenene bedst muligt. Henrik Vang 

Olsen orienterede om, at det vigtigste er at forholdene er ens, så det er ok at ændre dimensionerne.  
 
 
Ad 12) 
Henrik Vang Olsen har modtaget en mail omkring et forslag til en ændring af stenteknikersvendeprøven. 
Stenteknikersvendeprøve bliver et punkt på dagsordenen til næste LUU-møde.  

 
 
Ad 13) 
Henrik Vang Olsen orienterede om den årlige konference i 3F. Keld Skovly og Henrik Vang Olsen er 
genvalgt. Per Bonne og Jon Simonsen er valgt som suppleanter.  
 
Det bliver spændende hvilke tiltag den nye regering kommer med. De har fremlagt at 

erhvervsuddannelserne skal styrkes.  
 
 
Ad 14)  

Henrik Lynggaard Christiansen orienterede om nyt fra skolen.  
Til det kommende optag til januar 2023. 
2 tilmeldte til stenhugger/stenteknikeruddannelsen. 1 tilmeldt uden uddannelsesaftale og 1 elev fra 

skolens nuværende GF1-forløb. 
En nordmand har desuden forespurgt på uddannelsen.  
 
Skolen har foretaget en virksomhedstilfredsundersøgelse.  
Undersøgelsen er sendt til 6 virksomheder indenfor stenhugger og 2 virksomheder indenfor stentekniker.  
5 virksomheder har svaret.  

• ”Generel vurdering/samlet tilfredshed” scorer to neutrale smileyer      

• ”Elevens præstation” scorer blandet med to glade smileyer       og to neutrale smileyer      

• ”Samarbejde med skolen” scorer tre neutrale smileyer      

• ”Information og vejledning” scorer to neutrale smileyer      og to glade smileyer       

 
Tiltag for at forbedre samarbejdet med skolen kunne være at invitere virksomhederne ind ved afslutning af 
hvert hovedforløb, for at vise opgaverne frem.  

Et andet forslag kunne være et pixi-opslag omkring emner på skoleopholdene, som kan sendes til 
virksomhederne.  
Henrik Vang Olsen foreslog at dokumentere arbejdet på skolen i den digitale logbog (fotodokumentation). 
 

CNC-maskinen er oppe at køre nu.  
 
 
Ad 15) 
Mødekalenderen er vedlagt som bilag til dette referat.  
Carina Rolskov har indkaldt via Outlook.  
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Ad 16) 

Kim Clausen gav en status på skolehjemssituationen ved Learnmark.  
Learnmark har ansøgt om at blive skolehjemsskole, hvor skolen lejer værelser ved Teknisk Kollegium. 
Teknisk Kollegium ligger 7 km fra Learnmark på Vejlevej. 
Skolen har ikke størrelsen til at bygge et skolehjem. Planen er at leje 20 sammenhængende værelser. 
Morgenmad og frokost skal spises på skolen. Aftensmaden får lærlingene med hjem fra skolen. Maden kan 
herefter varmes på værelserne.  
 

Skolen har ikke modtaget svar fra Ministeriet endnu. Byggeriets Uddannelser har bakket op om 
Learnmarks ansøgning.  
Henrik Vang Olsen forespurgte på om der er noget udvalget kan gøre for at fremskynde og anbefale 
processen.  
Kim Clausen orienterede om at den videre proces er ved Ministeriet, så det skal være hvis der er nogle 
som har forbindelser via det Faglige Udvalg til Ministeriet, at udvalget kan være behjælpeligt.   

Henrik Vang Olsen bringer udvalgets opbakning videre til det faglige udvalg, som herefter kan bringe det til 

Ministeriet.  


